

Chateau Lassègue

Saint-Emilion Grand Cru



Château Lassègue est un élégant domaine qui s'inscrit dans l'histoire de Saint-Émilion. Ce château a été reconnu en 2003 grâce à l'alliance d'une famille américaine de Sonoma, icône du vin : Jess Jackson et Barbara Banke et d'une famille de vignerons de Bordeaux : Pierre et Monique Seillan. Cette propriété représente la réalisation d'une vision partagée entre les deux familles pour créer un Saint-Émilion Grand Cru axé sur le respect des terroirs.

Avantageusement situé sur les versants sud de la célèbre côte argilo-calcaire de Saint-Émilion, Lassègue comprend plus de 10 types de sols différents sur ses 24 hectares de vignes. Cette diversité apporte une palette de nuances où peut s'exprimer la philosophie des micro-crus si chère à Pierre Seillan.

Lassègue, a gracious centuries-old estate steeped in Saint-Émilion history, was revived in 2003 following its purchase by American wine icon :

Jess Jackson, his wife Barbara Banke and the Seillan family of Bordeaux and Sonoma. The property represents the realization of a shared vision between the families to craft world class Bordelais reds in diverse terroirs around the world, without compromise.

Advantageously situated on southwest-facing slopes of the renowned Côte de Saint-Émilion, the historic Lassègue property, noted for the ornate sundials that adorn its façade – encompasses some 10 different soil types among its 24 hectares under vine. This diversity provides abundant nuance for Vigneron Pierre Seillan's micro-cru-driven wine-making philosophy, which seeks to give voice to the soil at an extraordinary level of detail.



Appellation :

Saint-Emilion Grand Cru.

Surface : 24 hectares.

Cépages : Merlot, Cabernet Franc, Cabernet Sauvignon.

Age approximatif des vignes : 40 à 50 ans.

Type de Sols : argilo-calcaire.

Elevage : 13 à 16 mois e, barriques de chênes français.

Notes de dégustation : Le soyeux du Merlot et des effluves de Cabernet Franc dominant cet assemblage complexe, puissant et élégant tandis qu'une petite quantité de Cabernet Sauvignon contribue à la structure et à la couleur. Au nez et au palais, le vin fait ressortir le calcaire et l'argile des sols du domaine et exprime les minéraux en finale.

Appellation :

Saint-Emilion Grand Cru

Area under vine : 24 hectares.

Grape varieties : Merlot, Cabernet Franc, Cabernet Sauvignon.

Average age of vines : 40 to 50 years.

Soil type : Clay and limestone.

Ageing : 13 to 16 months in French oak.

Tasting Notes : Silky Merlot and fragrant Cabernet Franc dominate this complex, full-bodied blend, while a small amount of Cabernet Sauvignon contributes structure and color. On the nose and palate, the wine expresses the limestone and clay of the hillside estate with abundant richness, while pronounced minerality lingers on the long finish.

Contact France : 05 56 56 04 35
France@mahler-besse.com

Export contact : +33 5 56 56 04 35
Export@mahler-besse.com

Mähler-besse

49 rue Camille Godard 33000 Bordeaux, France
Tél : 05 56 56 04 35. Fax : 05 56 56 04 59